
  PROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 
Paragrafer 

66-85
 

 
Plats och tid: Regnbågen, Östra Teatergatan 7, Klippan, 2021-06-

28,19:00-20:45 
Beslutande 
ledamöter: 

Gunilla Svensson S, ordf §§ 66-68 och 72 
Tonny Svensson M , ordf §§ 69-85, ej § 72 
Jonas Luckmann SD 
Åsa Edvardsson SD 
Johan Petersson S 
Hans Bertil Sinclair M 
Paul Gustafsson S 
Marie Brink (-) 
Mikael Persson C 
Ellinor Varady M 
Robert Larsson KD 
Kenneth Dådring VF 
Per-Olof Seger SD 
Christer Persson M 
Ralf Scott SD 
Kent Lodesjö S 
Tommy Cedervall (-) 
Christina Petersson SD 
Christer Johansson C 
Charlotte Eliasson Anderberg KD 
Ingegerd Hagelin M 
Rune Persson S, ej § 72 
Lena Landin VF 
Magnus Frick SD 
Boris Svensson S, ej § 71 
Anna Andresen M, ej § 71 
Elin Luckmann SD 
Mats Andersson SD 
Jessica Svensson S 
Lars-Erik Stadler (-) 
Therese Långberg M 
 
 
 

 
Tjänstgörande 
ersättare:  

Bo Andersson C 
Rose-Marie Svensson S 
Mats Waldemarsson S 
Johan Bengtsson MP 
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  PROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 
Paragrafer 

66-85
Övriga  
närvarande 

Tomas Rikse, kommundirektör 
Jan Enberg, ekonomichef, § 69 
Ingela Reimer, ekonom, § 69    
 

Utses att justera: Hans-Bertil Sinclair   Åsa Edvardsson 

    
Sekreterare                     ___________________________________________________ 
 Cecilia Christensen 
 
Ordförande                    ___________________________________________________ 
 Tonny Svensson   Gunilla Svensson 
 
Justeringsperson           ___________________________________________________ 
 Hans-Bertil Sinclair   Åsa Edvardsson 
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ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justering har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ:  Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum:  2021-06-28 
 
Datum för anslags uppsättande: 2021-07-02 
 
Datum för anslags nedtagande: 2021-07-24 
 
Förvaringsplats för protokollet: Kansliavdelningen 
 
Underskrift                    ____________________________________________________ 
                            Cecilia Christensen 
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66-85
 
 

          
         § 

 
Ärende 

 
Dnr 

 
 
§ 66 Val av justeringsperson  
§ 67 Fastställelse av föredragningslista  
§ 68 Avsägelse från Gunilla Svensson (S) från 

uppdrag som ordförande i 
kommunfullmäktige och de uppdrag som 
följer med ordförandeskapet samt 
fyllnadsval 

2021/354 

§ 69 Budget 2022 och plan för 2023-2024 2021/329 
§ 70 Revisionens granskning av kommunens 

fordonshantering 
2021/328 

§ 71 Årsredovisning 2020 för Kommunförbundet 
Medelpunkten, samt fråga om ansvarsfrihet 

2021/308 

§ 72 Årsredovisning 2020 för 
Kommunalförbundet AV Media Skåne, 
samt fråga om ansvarsfrihet 

2021/309 

§ 73 Förlängning av tidsintervall för inlämnade 
av bygglov 

2021/310 

§ 74 Köp av fastighet i Östra Ljungby, 
Pilagården 1:58 

2021/323 

§ 75 Marköverlåtelseavtal avseende del av 
fastigheterna Klippan 3:13 och 3:15, mark 
öster om Stackarpsvägen 

2021/326 

§ 76 Ändring av gällande tomtpriser 2021/325 
§ 77 Valdistriktsindelning inför allmänna val 

2022 
2021/334 

§ 78 Svar på motion från Åsa Edvardsson (SD) 
om att upprätta en flaggpolicy 

2021/336 

§ 79 Fråga från Johan Bengtsson (MP) till 
kommunstyrelsens ordförande om rutiner 
kring hantering av skyddade 
personuppgifter 

2021/321 

§ 80 Fråga från Johan Bengtsson (MP) till barn- 
och utbildningsnämndens ordförande om 
hur skolorna jobbar för att eleverna ska 
uppmärksamma och utmana mansnormen 

2021/321 

§ 81 Fråga från Johan Bengtsson (MP) till 
socialnämnden ordförande om hur 
socialnämndens ordförande ställer sig till 
grundlingare vårdnadsutredningar och 

2021/321 
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66-85
rutiner kring detta 

§ 82 Fyllnadsval av ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden efter Kristian Seger 
(M) 

2021/385 

§ 83 Avsägelse från Karoline Lexenius (MP) från 
uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige 

2021/380 

§ 84 Avsägelse från Hans Emanuelsson (S) av 
uppdrag som kommunrevisor 

2021/371 

§ 85 Informationsärenden  
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§66 

Val av justeringspersoner 
  

Beskrivning av ärendet 
Val av justerare föreligger. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att utse Hans-Bertil Sinclair (M) och Åsa Edvardsson (SD) att jämte ordförande justera 
dagens protokoll 2020-07-01 kl. 10:00. 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§67 

Fastställande av föredragningslista 
  

Beskrivning av ärendet 
Följande ärenden tillkommer: 

 Avsägelse från Karoline Lexenius (MP) från uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige 

 Avsägelse från Hans Emanuelsson (S) av uppdrag som kommunrevisor 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa föredragningslistan med ovanstående tillägg. 
 
____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§68 

Avsägelse samt fyllnadsval gällande Gunilla Svenssons (S) 
uppdrag som ordförande i kommunfullmäktige och de 
uppdrag som följer med ordförandeskapet  
2021/354 

Beskrivning av ärendet 
Gunilla Svensson har lämnat in en avsägelse från uppdraget som kommunfullmäktiges 
ordförande samt de uppdrag som följer därav.  
 
Förslaget är att nuvarande förste vice ordförande, Tonny Svensson (M) väljs till ordförande 
och till ombud på nedan uppräknade uppdrag, som Gunilla Svensson varit vald till. Gunilla 
Svensson föreslås väljas till ny 1:e vice ordförande i kommunfullmäktige samt till ersättare 
för ombud i nedan uppräknade uppdrag, förutom i Ängelholm Helsingborg flygplats Holding 
AB, där det inte väljs någon ersättare för ombud. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Gunilla Svensson, 2021-06-09 
Kansliavdelningens tjänsteskrivelse, 2021-06-18 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att befria Gunilla Svensson (S) från följande uppdrag: 

- Ordförande i kommunfullmäktige 
- Ombud vid bolagsstämma i Kommunassurans Syd Försäkrings AB 
- Ombud vid bolagstämma i Norra Åsbo Renhållningsbolag AB 
- Ombud vid bolagstämma i Treklövern bostad AB 
- Ombud i Rönneåkommittén 
- Ombud i Rönneås vattenråd 
- Ombud vid bolagstämma i Ängelholm Helsingborg flygplats Holding AB. 

att utse Tonny Svensson (M) till följande uppdrag: 

- Ordförande i kommunfullmäktige till och med 2022-10-14 
- Ombud vid bolagstämma i Kommunassurans Syd Försäkrings AB t.o.m. 2022 
- Ombud vid bolagstämma i Norra Åsbo Renhållningsbolag AB t.o.m. 2022 
- Ombud vid bolagstämma i Treklövern bostad AB t.o.m. 2022 
- Ombud i Rönneåkommittén t.o.m. 2022 
- Ombud i Rönneås vattenråd t.o.m. 2022 
- Ombud vid bolagstämma under 2021 i Ängelholm Helsingborg flygplats Holding AB. 
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

att utse Gunilla Svensson (S) till följande uppdrag: 

- 1:e vice ordförande i kommunfullmäktige till och med 2022-10-14 
- Ersättare för ombud vid bolagsstämma i Kommunassurans Syd Försäkrings AB t.o.m 

2022 
- Ersättare för ombud vid bolagstämma i Norra Åsbo Renhållningsbolag AB t.o.m. 2022 
- Ersättare för ombud vid bolagstämma i Treklövern bostad AB t.o.m. 2022 
- Ersättare för ombud i Rönneåkommittén t.o.m. 2022 
- Ersättare för ombud i Rönneås vattenråd t.o.m. 2022 

Beslut skickas till 
Gunilla Svensson 
Tonny Svensson 
Kommunassurans Syd Försäkrings AB 
Norra Åsbo Renhållningsbolag AB 
Treklövern 
Rönneåkommittén 
Rönneås vattenråd 
Kansliet (för uppdatering i förtroendemannaregister) 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§69 

Budget 2022 och plan för 2023-2024 
2021/329 

Beskrivning av ärendet 
I framtaget budgetförslag är årets resultat på 2% av skatter och bidrag både för budget 
2022 och planåren 2023-24. Skatter och bidrag är beräknat på 17 747 invånare med en 
ökning per år med 50 personer för 2023 och 2024. 

Förslaget innefattar resultat-, kassaflödes- och balansbudget, investeringsplan 2022-2025 samt 
uppdrag/åtagande per nämnd med nettoram 2022. 

Beslutsunderlag 
KS § 77 
Ekonomiavdelningens tjänsteskrivelse, 2021-05-20 
Mål för god ekonomisk hushållning, resultatbudget, balansbudget, kassaflödesanalys 
samt uppdrag/åtagande per nämnd 
Investeringsplan 2022-25 
Sverigedemokraternas budget 
Skrivelse med tilläggsyrkanden från Sverigedemokraterna 

Yrkanden 
Hans-Bertil Sinclair (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. I yrkandet 
instämmer Johan Petersson (S) och Christer Johansson (C).  

Åsa Edvardsson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med tilläggsyrkanden från 
Sverigedemokraterna enligt inlämnad skrivelse. 

Johan Petersson och Hans-Bertil Sinclair yrkar avslag på samtliga tilläggsyrkanden (SD:s 
budgetförslag) från Sverigedemokraterna. 

Lars-Erik Stadler (-) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut; kommunstyrelsens förslag och 
Sverigedemokraternas förslag med tilläggsyrkanden utifrån kommunstyrelsens förslag. Han 
ställer de två förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
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att skattesatsen för den kommunala utdebiteringen är oförändrad 20,75 kr, 
 
att likviditetsreserven utgörs av 20,0 mnkr i checkräkningskredit, 
 
att för utökad investeringsbudget företa nyupplåning 2022 med 200 mnkr,  
 
att omsätta befintliga lån på 53,9 mnkr som förfaller 2022,  
 
att anta föreliggande förslag till mål för god ekonomisk hushållning 2022,  
 
att eventuella volymförändringar inom Barn- och utbildningsnämndens område regleras i 
budgeten två gånger per år, efter mätning 15 februari samt 15 september,  
 
att avsätta 150 tkr till kommunfullmäktiges förfogande, samt 
 
att i övrigt godkänna budgetförslag inklusive uppdrag/åtagande per nämnd enligt bilaga.   
 
 
Reservation 
Jonas Luckmann, Åsa Edvardsson, Per-Olof Seger, Ralf Scott, Christina Petersson, Magnus 
Frick, Elin Luckmann, och Mats Andersson (samtliga SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag. 
 
Beslut skickas till 
Ekonomiavdelningen 
Ledningsgruppen 
Samtliga nämnder 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§70 

Revisionens granskning av kommunens fordonshantering 
2021/328 

Beskrivning av ärendet 
KPMG har utfört en granskning av kommunens fordonshantering och rekommenderar 
kommunstyrelsen att: 
- Fastställa styrdokument avseende kommunens fordonshantering inklusive användning 
av kommunens fordon. 
- Komplettera nuvarande inköpspolicy med riktlinjer kring inköp och leasing av fordon 
samt utveckla rutinerna kring användning av drivmedelskort. 
- Se över organisation och ansvarsfördelning avseende kommunens elcyklar. 
- Tillse att det finns upphandlade avtal som omfattar samtliga tjänster som berör 
kommunens fordonshantering. 
- Införa systematiska kontroller av fordonshanteringen vad gäller nyttjandegrad, 
körjournaler och drivmedelskostnader. 
 
Tekniska förvaltningen anser att slutsatserna av granskningen är korrekta och ställer sig 
bakom dessa. I vissa delar är arbete med att uppfylla slutsatserna redan i gång. Vad gäller 
övriga delar avses detta hanteras inom respektive policy och ansvarsområde. 

Beslutsunderlag 
KS § 76 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-05-14 
Yttrande över revisionsrapport om fordonshantering 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att notera informationen. 
 

Beslut skickas till 
Revisorerna 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§71 

Årsredovisning 2020 för Kommunförbundet Medelpunkten, 
samt fråga om ansvarsfrihet 
2021/308 

Beskrivning av ärendet 
Kommunförbundet Medelpunkten har upprättat årsbokslut och årsredovisning per 2020- 
12-31 som även varit föremål för revisionsgranskning. 
 
För 2020 redovisar kommunalförbundet Medelpunkten ett resultat på +110 tkr jämfört 
med budgeterat resultat som på +505 tkr. Verksamheten har haft högre kostnader till följd 
av pandemin. Balanskravsutredningen visar att balanskravet är uppfyllt. 
 
I revisionsberättelsen framgår att bedömning görs att direktionen bedrivit verksamheten 
på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt. Räkenskaperna 
bedöms i allt väsentligt vara rättvisande. Förbundet uppvisar ett positivt resultat för 
verksamhetsåret. Revisorerna bedömer att årets resultat är förenligt med direktionens mål 
för god ekonomisk hushållning i det finansiella perspektivet. Samtliga två finansiella mål för 
år 2020 är uppfyllda. Utifrån årsredovisningens återrapportering görs bedömningen att 
verksamhetens utfall delvis är förenligt med direktionens övergripande mål för 
verksamheten. 

Beslutsunderlag 
KS § 68 
Ekonomichefens tjänsteskrivelse, 2021-04-30 
Sammanträdesprotokoll direktionen för kommunalförbundet Medelpunkten 2021-03-23 
Årsredovisning 2020 för kommunalförbundet Medelpunkten 
Revisionsberättelse för år 2020 
Granskningsrapport av årsbokslut och årsredovisning 2020 från EY 

Jäv 
Anna Andrésen (M) och Boris Svensson (S) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna årsredovisning 2020 för kommunalförbundet Medelpunkten, samt 
 
att bevilja förbundets direktion och dess ledamöter ansvarsfrihet för verksamhetsår 2020. 
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Beslut skickas till 
Ekonomiavdelningen 
Kommunförbundet Medelpunkten 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§72 

Årsredovisning 2020 för Kommunalförbundet AV Media 
Skåne, samt fråga om ansvarsfrihet 
2021/309 

Beskrivning av ärendet 
AV Media Skåne har upprättat årsbokslut och årsredovisning per 2020-12-31 som även 
varit föremål för revisionsgranskning. Granskningsrapporten och revisionsberättelsen för 
år 2020 har överlämnats till medlemskommunerna med hemställan om att dessa beviljar 
direktionen ansvarsfrihet för det gånga verksamhetsåret 2020. 
 
För år 2020 redovisar kommunförbundet AV Media Skåne ett resultat på + 364 tkr. 
 
Förbundets kommentarer till målet om god ekonomisk hushållning: 
AV Media Skåne har en god soliditet då ekonomin visar på en god betalningsförmåga på 
lång sikt, eget kapital uppgår till 7 047 207 kr. AV Media Skånes likviditet per 2020-12- 
31 är bra, i kassa och bank fanns 5 699 011 kr. Vi har en stabil ekonomi. 
 
Måluppfyllelse i övrigt visar på utmaningar som delvis kan hänföras till pandemin. 
 
I revisionsberättelsen görs bedömning att direktionen i allt väsentlighet bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt. 
Vidare bedöms direktionens interna kontroll som tillräcklig. Revisionen tillstyrker 
därmed att medlemskommunernas kommunfullmäktige beviljar direktionen och de 
enskilda ledamöterna ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2020 samt att årsredovisningen för 
2020 godkänns för AV Media Skåne 

Beslutsunderlag 
KS § 69 
Ekonomichefens tjänsteskrivelse, 2021-04-30 
Hemställan om ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020, daterad 2021-04-13 
Protokoll från direktionen för kommunförbundet AV Media Skåne, daterad 2021-03-08 
Kommunalförbundet AV Media Skånes årsredovisning 2020 
Statistik 2020 
Revisionsrapport från EY, granskning av årsbokslut och årsredovisning 2020 
Revisionsberättelse för år 2020 

Jäv 
Tonny Svensson (M) och Rune Persson (S) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. För Tonny 
Svensson tjänstgör Gunilla Svensson (S) som ordförande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
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att godkänna årsredovisning 2020 för kommunalförbundet AV Media Skåne, samt 
 
att bevilja förbundets direktion och dess ledamöter ansvarsfrihet för verksamhetsår 2020. 
 
Beslut skickas till 
Ekonomiavdelningen 
AV Media Skåne 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§73 

Förlängning av tidsintervall för inlämnade av bygglov 
2021/310 

Beskrivning av ärendet 
I början av 2020 tecknade Klippans kommun och företaget Frode Laursen ett 
markanvisningsavtal avseende mark på verksamhetsområdet Bolestad, väster om väg 13 i 
Östra Ljungby. I avtalet finns ett villkor att Frode Laursen ska inkomma med ett 
fullständigt bygglov avseende en byggnad om 20 000 m2 senast 1 år efter att fullmäktiges 
beslut vunnit laga kraft. 
 
Under hösten 2020 beviljade kommunen en förlängning av tiden för inlämnat bygglov till 
den 31 juli 2021 med oförändrade villkor i det beslutade avtalet, Kf § 6/20. 
Frode Laursen har ännu en gång återkommit till kommunen och önskar förlängd tid på 
kravet om inlämnat bygglov. De hänvisar till minskat intresse från befintliga och nya 
kunder på grund av Covid-19. 
 
Kommunen har förståelse för att läget är osäkert på grund av Covid-19 och betraktar 
Frode Laursen som en seriös part med ett genuint intresse att etablera i Östra Ljungby och 
föreslår därför en viss förlängning av tiden för inlämnande av bygglov. Samtidigt är 
markområdet attraktivt och det finns fler intressenter. Därför föreslår förvaltningen att 
denna förlängning är den sista. Frode Laursen ska därmed inkomma med ett fullständigt 
bygglov avseende en byggnad om 20 000 m² senast den 31 december 2021. För övriga 
villkor gäller det beslutade avtalet, Kf § 6/20. 
 
Kommunen anser att markanvisningsavtalet är förverkat om Frode Laursen inte 
inkommer med ett fullständigt bygglov avseende en byggnad om 20 000 m² senast den 31 
december 2021 och kommer därefter att återta markanvisningen i sin helhet. Återtagen 
markanvisning ger inte Frode Laursen rätt till ersättning för nedlagda kostnader. 
Kommunen kan därefter besluta om ny markanvisning till utomstående part. 

Beslutsunderlag 
KS § 70 
Kommundirektörens tjänsteutlåtande 2021-04-26 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att Frode Laursen senast den 31 december 2021 ska inkomma med en fullständig 
bygglovsansökan avseende en byggnad om 20 000 m². För övriga villkor gäller det 
beslutade avtalet, Kf § 6/20. 
 
att om inte Frode Laursen inkommer med bygglovsansökan enligt ovanstående ska 
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markanvisningsavtalet anses förverkat och kommunen kommer därefter att återta 
markanvisningen i sin helhet. Återtagen markanvisning ger inte Frode Laursen rätt till 
ersättning för nedlagda kostnader. Kommunen kan därefter besluta om ny markanvisning 
till utomstående part. 
 
Beslut skickas till 
Kommundirektören 
Tekniska förvaltningen 
Frode Laursen 

____
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§74 

Köp av fastighet i Östra Ljungby, Pilagården 1:58 
2021/323 

Beskrivning av ärendet 
Kommunen har fått möjlighet att förvärva en privatägd tomt som är bebyggd med en villa 
och garage/uthus, Pilagården 1:58. Tomten är belägen vid Pilagårdsskolans nordvästra 
hörn. 
 
Detta är ytterligare ett strategiskt köp som genomförs på kort tid i Östra Ljungby. Köpet 
ger kommunen fullt förfogande över all kvartersmark runt omkring Pilagårdsskolan som 
omgärdas av gatorna Gamla vägen, Skolgatan, Södra vägen och Duvgatan. 
 
Den överenskomna köpeskillingen är 1 950 000 kr och tillträdet sker den 20 augusti 
2021. 

Beslutsunderlag 
KS § 71 
Markingenjörens tjänsteskrivelse, 2021-05-21 
Köpekontrakt med bilagor 
Kartskiss 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna tekniska förvaltningens förslag till köp av fastigheten Pilagården 1:58. 

Beslut skickas till 
Tekniska förvaltningen 

____
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§75 

Marköverlåtelseavtal avseende del av fastigheterna Klippan 
3:13 och 3:15, mark öster om Stackarpsvägen 
2021/326 

Beskrivning av ärendet 
ER-HO Bygg AB har sedan hösten 2020 varit intresserade av att förvärva del av Klippan 
3:13 och 3:15 för att bygga lager och kontor. De har bildat ett bolag inför förvärvet av del 
av Klippan 3:13 och 3:15, Selihof Klippan 1 AB (559030–6204), nedan kallat Bolaget. 
 
Bolaget planerar att bygga ca 8 000 m² i en första etapp med möjlighet till utbyggnad 
med ytterligare 7 000 m². Bygghöjden på lagret är ca 12 meter och detaljplanen tillåter 15 
meter. 
 
Området är ca 29 300 m² varav 1840 m² är prickmark inom U-område, enligt gällande 
detaljplan. Köpeskillingen uppgår till 30kr/m² för prickmark inom U-område och 75 
kr/m² för resterande mark. Anslutningsavgift för VA ingår inte i köpeskillingen. 
Bolaget har för avsikt att påbörja markarbeten efter sommaren och vill nyttja möjligheten 
till förtida tillträde. 
 
Bolaget ska betala förrättningskostnaden för fastighetsbildningen och eventuell 
ledningsrätt bekostas av kommunen. 

Beslutsunderlag 
KS § 73 
Marköverlåtelseavtal med tillhörande bilagor. 
Tjänsteskrivelse från markingenjör, 2021-05-04 

Yrkande 
Johan Bengtsson (MP) yrkar på en redaktionell komplettering under punkt 11, fjärde stycket, 
med ordet ”minst” så att meningen lyder ”Köparen förbinder sig att inom två år efter 
Tillträdesdagen, ha färdigställd byggnad med erhållet slutbesked, om minst 7500 m².” 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna tekniska förvaltningens förslag till marköverlåtelseavtal avseende del av 
Klippan 3:13 och 3:15, med ovanstående redaktionella komplettering. 

20S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 a
c8

29
1a

e-
3b

e0
-4

df
2-

ab
f7

-e
2b

ca
41

f8
9d

3



  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

Protokollsanteckning 
Johan Bengtsson (MP) yrkar och medges att lämna följande protokollsanteckning: 
”Vi anser att det är synd att åkermark tas i anspråk på detta sätt.” 

Beslut skickas till 
Tekniska förvaltningen 

____
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§76 

Ändring av gällande tomtpriser 
2021/325 

Beskrivning av ärendet 
Det finns ett stort behov att uppdatera och justera kommunens tomtpriser. Nuvarande 
tomtpriser för villatomt, flerbostadshus och industrimark beslutades av 
kommunfullmäktige 2006-11-28 § 101. 
 
Under de senaste åren har vi märkt en stor efterfrågan på villatomter respektive mark för 
verksamhetsetableringar och flerbostadshus. Det nya förslaget på tomtpriser grundar sig 
på olika värderingar som skett från oberoende och auktoriserade värderingsföretag i 
samband med förfrågningar om markanvisningar och marköverlåtelser. 
 
Dokumentet Tomtpriser 2021-2025 har några gemensamma regler för all typ av mark och 
specifika regler beroende på olika kategorier; Villatomt, Flerbostadshus, 
Verksamhetsmark och Tomträtt. Alla priser avser endast markpriset och marken säljs i 
befintligt skick. Prissättning av nya exploateringsområden gäller upp till fem år och en 
översyn på prissättningen av samtlig mark ska göras vart femte år. Anläggningsavgift för 
vatten, spillvatten och dagvatten tillkommer, enligt vid var tid 
gällande taxa. 
 
Det har gjorts en förteckning över befintliga villatomter, med tillhörande kartor. Befintlig 
verksamhetsmark har redovisats på en översiktskarta, med tillhörande detaljkartor med 
prisinformation. 
 
Beslutsunderlag 
KS § 74 
Markingenjörens tjänsteskrivelse, 2021-05-10 
Tomtpriser 2021-2025, 2021-05-10 
Bilaga 1 Villatomter, 2021-05-10, inklusive kartor 
Bilaga 2 Verksamhetsmark, 2021-05-10, inklusive kartor 
Bilaga 3 Tomträtter, 2021-05-10 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna tomtpriser 2021-2025 med bilaga 1-3 och tillhörande kartor. 
 
Beslut skickas till 
Tekniska förvaltningen 

____
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§77 

Valdistriktsindelning inför allmänna val 2022 
2021/334 

Beskrivning av ärendet 
Valmyndigheten har 2021-03-08 tagit fram statistik per 2021-03-01 som visar antal 
röstberättigade per valdistrikt i respektive kommun, detta sker alltid året innan valår och 
detta för att kommunerna ska få ett underlag inför arbetet med att se över valdistrikt och 
valkretsar. 
 
Enligt 4 kap 17 § Vallagen ska ett valdistrikt omfatta mellan 1000 och 2000 
röstberättigade. Ett valdistrikt får ligga utanför intervallet 1000-2000 röstberättigade 
endast om det finns särskilda skäl, ett sådant skäl skulle kunna vara att ett valdistrikt är 
geografiskt svårtillgängligt eller om ett valdistrikt väntas öka eller minska sin folkmängd 
inom kort. Endast om det finns synnerliga skäl får ett valdistrikt omfatta färre än 300 
röstberättigade, och denna gräns är satt med hänsyn till att skyddet för valhemligheten ska 
kunna bibehållas. 
 
Klippans kommun består av en valkrets och 9 valdistrikt i dagsläget, och då Vallagen 
reglerar hur många röstberättigade som ett valdistrikt får innehålla så är nu valdistrikt 
Ljungbyhed-Spången (2184 röstberättigade) och Östra Ljungby-Stidsvig (2006 
röstberättigade) de valdistrikt som avses att delas upp på två valdistrikt var. 
 
Valnämnden har tagit beslut om att föreslå kommunfullmäktige att ändra antalet 
valdistrikt från nio till elva. 
 
De nya valdistrikten benämns Ljungbyhed N, Ljungbyhed S, Östra Ljungby respektive 
Stidsvig. Förslag till delning av distrikt Ljungbyhed-Spången följer delningslinjen Skolgatan 
och Storgatan genom hela samhället, och därefter följs väg 13/108 och därefter vägen mot 
Riseberga ut till befintlig gräns. Förslag till delning av Östra Ljungby-Stidsvig följer 
delningslinjen Pinnån från kommungränsen, samt ett mindre vattendrag från Pinnån till 
befintlig gräns. 
 
Beslutsunderlag 
KS § 81/2021 
Valnämnden § 3/2021 
Valdistriktskarta Ljungbyhed-Spånen 
Valdistriktskarta Östra Ljungby-Stidsvig 

Yrkande 
Bo Andersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa att Klippans Kommun utgör en valkrets i valet 2022, 
 
att ändra antalet valdistrikt från 9 till 11 stycken, genom att dela valdistrikt Ljungbyhed- 
Spången till två distrikt ett benämnt Ljungbyhed N respektive Ljungbyhed S, samt 
 
att dela valdistrikt Östra Ljungby-Stidsvig till två distrikt ett benämnt Östra Ljungby och 
ett benämnt Stidsvig. 
 
Beslut skickas till 
Länsstyrelsen (inkl. beslutsunderlag med GIS-kartor) 
Valnämnden (för kännedom) 

____
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§78 

Svar på motion från Åsa Edvardsson (SD) om att upprätta en 
flaggpolicy 
2021/336 

Beskrivning av ärendet 
Åsa Edvardsson (SD) har 2020-10-21 lämnat in en motion till kommunfullmäktige om att 
berörd nämnd ska få i uppdrag att utreda en flaggpolicy för Klippans kommun. 
 
Kansliavdelningen har kunnat konstatera att en flaggpolicy inte finns upprättad, inte 
heller något annat styrdokument. Däremot finns ett beslut gällande en motion från 1997 
som reglerar flaggning i kommunen. I kommunfullmäktige beslutade man då att utse 
officiella ”flaggplatser” i kommunens tre större orter. I Östra Ljungby var det 
flaggstången vid Ljungåsen, flaggstången på torget i Ljungbyhed och för Klippan var det 
flaggstång placerad i Åbyparken. Det beslutades även att flaggning ska ske på 
proklamerade allmänna flaggdagar och övrig tid på året med vimpel. 
 
Ett dokument som reglerar när, var och hur flaggning i kommunen ska ske bör tas fram. 
Om det ska vara policy, riktlinje eller möjligtvis både och får visa sig i arbetet med 
framtagningen av styrdokumentet. Dokumentet bör bland annat reglera vad som gäller 
vid de allmänna flaggdagarna men även andra t.ex. nationella minoriteters nationaldag, 
EU-dag, HBTQ-dag samt vad som gäller vid dödsfall och övrig flaggning. Även tider och 
ansvar bör regleras i ett styrdokument. 
 
Kansliavdelningen föreslår därför att motionen ska anses bifallen utifrån yrkandet att 
utreda en flaggpolicy. Vidare föreslås att kansliavdelningen får i uppdrag att innan 
årsskiftet ta fram ett styrdokument som reglerar flaggning i kommunen. 

Beslutsunderlag 
KS § 83 
Kansliavdelningens tjänsteskrivelse, 2021-05-10 
Motion om att upprätta flaggpolicy 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bifalla motionen, samt 
 
att ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag att innan årsskiftet ta fram styrdokument 
som reglerar flaggning i kommunen. 
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Beslut skickas till 
Kansliavdelningen 

____
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§79 

Fråga från Johan Bengtsson (MP) till kommunstyrelsens 
ordförande om rutiner kring hantering av skyddade 
personuppgifter 
2021/321 

Beskrivning av ärendet 
Johan Bengtsson (MP) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande enligt följande: 
 
Vad finns det för rutiner i kommunens olika verksamheter kring hantering av personer med 
skyddade personuppgifter och hur säkerställs det att personer med skyddade uppgifter till 
fullo kan ta del av tjänster kopplade till kommunen? 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan såsom följer: 

Någon övergripande rutin för det som efterfrågas finns inte i Klippans kommun. Att med 
skyddad identitet använda sig av kommunens samtliga kommunikationskanaler i form av e-
tjänster är, såvida man inte behöver lämna identitetsuppgifter, inte möjligt. Ett exempel är 
Skolportalen som man, enligt uppgift från en berörd person med skyddad identitet, inte kan 
komma åt. I just det fallet, liksom i övriga fall, är det viktigt att det finns en säkerställd 
kommunikation mellan berörd förvaltning i kommunen och föräldrar.  
 

Barn- och Utbildningsförvaltningen har fastställda rutiner för olika situationer som t.ex vid 
inskrivning av barn. Troligen har den som fått skyddad identitet av det skäl frågeställaren 
åberopar haft tidigare kontakter med kommunen och har då redan en ”uppborrad kanal”. 
Utöver detta finns det naturligtvis flera yrkesgrupper (exempelvis poliser, åklagare, militärer, 
advokater, handläggare inom olika myndigheter) som av olika skäl tvingas till en skyddad 
identitet. Möjligheterna att använda telefon och e-post är vad jag kan se den enda idag 
tillgängliga säkra lösningen, vilket man torde komma relativt långt med.  
 
Vi kommer naturligtvis att se över problematiken och vilka möjligheter som finns att även e-
tjänsterna ska bli tillgängliga i hela kommunen för personer med skyddad identitet. I samband 
med detta bör en översyn ske om möjligheterna att utarbeta en för kommunen enhetlig rutin. 

 

Beslutsunderlag 
Fråga från Johan Bengtsson 2021-05-24 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse frågan besvarad. 
 
____
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§80 

Fråga från Johan Bengtsson (MP) till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande om hur skolorna jobbar 
för att eleverna ska uppmärksamma och utmana 
mansnormen 
2021/321 

Beskrivning av ärendet 
Johan Bengtsson (MP) har ställt en fråga om hur skolorna jobbar idag för att eleverna ska 
uppmärksamma och utmana mansnormen? 

Barn- och utbildningsnämndens ordförande besvarar frågan muntligt på dagens sammanträde 
genom att redogöra för hur skolorna arbeta med detta t.ex. genom elevhälsoteamens 
värdegrundsarbete. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Johan Bengtsson 2021-05-24 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse frågan besvarad. 
 
____
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§81 

Fråga från Johan Bengtsson (MP) till socialnämnden 
ordförande om hur socialnämndens ordförande ställer sig 
till grundlingare vårdnadsutredningar och rutiner kring detta 
2021/321 

Beskrivning av ärendet 
Johan Bengtsson (MP) har ställt en fråga med anledning av Roks (Riksorganisationen för 
kvinnojourer och tjejjourer i Sverige) kravlista kring frågor kopplade till våld och vårdnad. Ett 
av kraven var att socialtjänsten måste göra grundligare vårdnadsutredningar -samt höra 
barnet. Hur ställer sig socialnämndens ordförande till detta och vad finns det för rutiner idag? 
 

Socialnämndens ordförande besvarar frågan såsom följer: 
 
I april i år uppmärksammade ROKS, riksorganisationen för kvinnojourer och tjejjourer i 
Sverige mäns våld mot kvinnor genom att under hastagen #denandrapandemin publicera 
följande kravlista: 

Roks kravlista: 

• Vi accepterar inte att mäns liv ges ett högre värde än kvinnors i möte med rätt och samhälle. 
• Vi kräver att kvinnors medborgerliga rättigheter respekteras och skyddas, ingen kvinna ska 
behöva leva gömd!  
• Vi kräver att mäns våld kallas mäns våld och synliggörs och görs giltigt som sådant.  
• Vi kräver forskning om teknik och bevissäkring rörande mäns våld mot kvinnor.  
• Vi kräver en lagstiftning och en rättstillämpning om våld, vårdnad och umgänge som 
skyddar kvinnor och barn från våldsamma pappors kontroll.  
• Vi kräver en långsiktig och stabil finansiering för den fristående tjej- och 
kvinnojoursrörelsen.  
• Vi kräver att mäns omfattande sexuella exploatering av tjejer stoppas. Gör sexköp till ett 
artbrott, det vill säga ett brott som automatiskt leder till fängelsestraff.  
• Vi kräver att den nedstängning av stödcentrumen för sexualbrottsutsatta som pågår stoppas 
och att detta stöd istället byggs ut 

 

Det är alltså punkter som till stor del handlar om den debatt som är stor i media just nu när det 
kommer till våld i nära relation. Kraven om grundligare vårdnadsutredningar och att barn ska 
höras är något Roks publicerade 2018 eller till och med 2016 . Sedan dess har mycket 
förändrats och utvecklats gällande hur familjerätten arbetar i dag med vårdnadsutredningar 
och kunskaper omkring våld. 
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Vårdnadsutredningar genomförs idag på familjerätten i Helsingborg. Barnutredningar som 
inletts utifrån våld i familjen och vars övergripande syftet är att titta på risken för att barnet 
ska uppleva eller utsättas för ytterligare våld både på kort och lång sikt samt vilka stödinsatser 
familjen kan vara i behov av utifrån våldet, genomförs på socialtjänstens enhet för barn, unga 
och familj.  
 
Barnutredningar ligger ibland som grund i vårdnadsutredningar. Under det senaste året har 
enheten för barn, unga och familj arbetat med kvalitetsutveckling av utredningar som inletts 
utifrån våld. Rutiner och anvisningar för utredningsprocessen har tagits fram för att arbetet 
ska bedrivas kvalitetssäkert samt för att det ska ligga i linje med rådande lagstiftning och 
forskning kring barns utsatthet när det kommer till våld i nära relation.  
 
Rutiner och anvisningar har bland annat tagits fram gällande hur våldet ska kartläggas, hur 
man ska utreda barnets påverkan av våldet (vilket bland annat görs genom samtal med 
barnet), hur man ska utreda omsorgsförmåga vid våld i nära relation samt hur man tryggar 
upp barn som misstänks vara utsatt för våld/brott av en nära anhörig. Utgångspunkten i alla 
utredningar är att samtal med barn alltid ska genomföras om det inte strider mot barnets bästa. 
 

Beslutsunderlag 
Fråga från Johan Bengtsson 2021-05-24 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse frågan besvarad. 
 
____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§82 

Fyllnadsval av ersättare (M) i barn- och utbildningsnämnden 
2021/385 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-05-24  
att befria Kristian Seger (M) från uppdragen som ledamot i kommunfullmäktige och 
barn- och utbildningsnämnden samt ersättare i kommunstyrelsen, 
att begära ny rösträkning hos Länsstyrelsen i Skåne för Moderaterna, 
att till ny ledamot i barn- och utbildningsnämnden utse Kevin Lindqvist (M), 
att till ny ersättare i kommunstyrelsen utse Eva Holmbäck Svensson (M), samt 
att bordlägga valet av ersättare i barn- och utbildningsnämnden. 

Beslutsunderlag 
Kristian Segers avsägelse 2021-05-03 
KF § 65/2021 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att till ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden utse Freddy Andersson (M). 

Beslut skickas till 
Freddy Andersson 
Barn- och utbildningsnämnden 
Kansliavdelningen 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§83 

Avsägelse från Karoline Lexenius (MP) från uppdrag som 
ledamot i kommunfullmäktige 
2021/380 

Beskrivning av ärendet 
Karoline Lexenius (MP) har lämnat in en avsägelse gällande uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Karoline Lexenius avsägelse 2021-06-24 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att befria Karoline Lexenius (MP) från uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige, samt 
 
att begära ny rösträkning hos Länsstyrelsen i Skåne. 
 
Beslut skickas till 
Länsstyrelsen 
Karoline Lexenius 
Kansliavdelningen 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§84 

Avsägelse från Hans Emanuelsson (S) av uppdrag som 
kommunrevisor 
2021/371 

Beskrivning av ärendet 
Hans Emanuelsson (S) har lämnat in en avsägelse gällande uppdraget som kommunrevisor. 

Beslutsunderlag 
Hans Emanuelssons avsägelse 2021-06-21 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att befria Hans Emanuelsson från uppdraget som kommunrevisor, samt 
 
att bordlägga valet av ny kommunrevisor. 
 
Beslut skickas till 
Hans Emanuelsson 
Revisionen 
Kansliavdelningen 

____
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  PROTOKOLL  
Kommunfullmäktige 

2021-06-28 

§85 

Informationsärenden 
Klicka eller tryck här för att ange text. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige delges information om följande ärende: 

 Ny ledamot i kommunfullmäktige efter Kristian Seger (M) är Therese Långberg (M) 
och ny ersättare är Cecilia Scott (M). 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att notera informationen. 
 
____
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

KF ordf: Gunilla Svensson Kf ordf: Tonny Svensson

sekr: Cecilia Christensen

Justerare: Åsa EdvardssonJusterare: Hans Bertil Sinclair
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